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VERSLAG GECOMBINEERDE RAADSCOMMISSIEVERGADERING 
CULTUURVERANDERING EN FINANCIËN EN VEILIGHEID 
 
Datum:  21 november 2012 

Plaats:  oude raadzaal 

Tijd:  13.00 – 15.30 uur 

 

Aanwezig: de heer J. Spakman (voorzitter, PvdA), de dames C.E. Bloemhoff (PvdA), 

S.A. Koebrugge (VVD) tot B3, L.R. van Gijlswijk (SP) tot B3, A. Kuik (CDA) t.v.v. B. Koops, K. de 

Wrede (Partij voor de Dieren), de heren R.O. Martens (PvdA), W. Moes (PvdA), W.B. Leemhuis 

(GroenLinks) tot B3, R.P. Prummel (Stadspartij), J.P. Dijk (SP) tot B3, t.v.v. E. Eikenaar, B. Benjamins 

(D66), E.B. Koopmans (ChristenUnie), J.B. Houwing (Student en Stad)  

Namens de griffie: de heer W.T. Meijer (commissiegriffier) 

Namens het college: de heren D. Istha (PvdA) tot B2, J.P. Rehwinkel (burgemeester), T. Schroor 

(D66) 

Afwezig m.k.: de heren D. Jager (VVD), M.T. Gijsbertsen (GroenLinks), J.H. Luhoff (D66), B. Koops 

(CDA) 

Insprekers: mevrouw Kiki (op persoonlijke titel), de heer Siepe (Stichting Groningen-Jabalya) 

Verslag: de heer J. Bosma (Notuleerservice Nederland) 

 
 

A.  ALGEMEEN DEEL 
A.1. Opening en mededelingen 
De voorzitter: 

• Opent de vergadering om 13.00 uur en heet iedereen hartelijk welkom. 

Burgemeester Rehwinkel: 
• Meldt dat de nota Internationalisering pas begin 2013 gereed is, gezien de 

bezuinigingsopdracht in het coalitieakkoord. 

• Reageerde positief op het verzoek van burgemeester Van der Laan (Amsterdam) om voor 

maximaal een maand vijf asielzoekers sober op te vangen en te voeden in voorbereiding op 

hun eventuele vertrek. De gemeente blijft buiten procedures, maar vangt op uit humaniteit. 

• Besloot gisteren met het college naast wethouder Schroor (organisatieontwikkeling) en de 

burgemeester (coördinerend) wisselende portefeuillehouders aan te laten schuiven bij de 

commissie Cultuurverandering om de brede betrokkenheid van het college gestalte te geven. 

Wethouder Schroor: 
• Verwijst naar de brief met antwoorden op vragen uit de begrotingscommissies voor de 

toegezegde informatie over Wob-verzoeken. 

 

A.2. Vaststelling agenda 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

A.3. Langetermijnagenda en lijst toezeggingen, initiatiefvoorstellen en moties  
 (zowel CV als F&V) 
De voorzitter: 

• Behandelt een lange reeks af te voeren of te wijzigen punten. De lijsten worden bijgewerkt. 

• Wijst op de afspraak afgehandelde moties een jaar op de lijst te laten staan ter controle. De 

griffie zal bezien of een meer overzichtelijke nummering mogelijk is. 

• Concludeert dat in december de evaluaties Noorderzon en Koninginnedag besproken worden. 

Gebruik van glas in de horeca wordt betrokken bij de bespreking van de nieuwe Drank- en 

Horecawet in het voorjaar van 2013. 

• Zal wethouder Visscher vragen of zij de APV op het hondenbeleid heeft aangepast. 

Mw. Van Gijlswijk (SP): 
• Roept indienende fracties van motie 23 op een termijn te stellen. 
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Burgemeester Rehwinkel: 
• Laat de conceptbeleidsnotitie Huisvesting kwetsbare groepen voor januari 2013 toetsen in het 

veld en werkt aan een spreidingskaart kwetsbare groepen. 

• Vroeg het GMT de inspraakverordening onder de aandacht te brengen in de organisatie, ook 

bij gemeentelijke loketten. 

Wethouder Schroor: 
• Komt binnenkort met een uitgebreide notitie over interne controle en voortgangsrapportages 

om meer vooraf te kunnen sturen. 

• Komt in de volgende rapportage over publieke dienstverlening terug op omgang met niet-

digitalen. 

 

A.4. Rondvraag 
Dhr. Leemhuis (GroenLinks): 

• Hoort graag hoe de gemeente Groningen afschaffing van de wietpas in gaat vullen. 

Burgemeester Rehwinkel:  
• Drong er bij de kabinetsonderhandelaars op aan de wietpas niet in te voeren. In Groningen is 

er nauwelijks sprake van drugstoerisme. 

• Zet liever in op behandeling van onderwerpen waar mensen in Groningen wel last van hebben 

en vreest een toename van overlast door straathandel bij invoering van de wietpas. 

• Wijst erop dat ook het beleid van afstand tot scholen ten positieve lijkt te zijn gewijzigd. 

• Zet in overleg met het OM in op het maximaal benutten van de geboden beleidsruimte, die 

het mogelijk maakt de wietpas gefaseerd of niet in te voeren. 

• Koppelt de te kiezen handhavingslijn terug aan de gemeenteraad en aan andere gemeenten in 

de veiligheidsregio. 

 

B. INHOUDELIJK DEEL 
B.1. Stand van zaken cultuurverandering en organisatieontwikkeling (memo voorzitter, 
 coalitieakkoord en collegebrief 15 november 2012) 
Mw. Kiki (inspreker op persoonlijke titel): 

• Wijst erop dat op OOG-teletekstpagina 345 het oude college nog staat opgesomd. 

• Stelt dat haar nieuwe contactpersoon niet functioneert. 

• Weigerde een gesprek met wethouder Ishta, omdat deze contactpersoon erbij zou zijn. 

• Vindt het erg frustrerend met geen enkele ambtenaar te mogen praten en pleit voor haar 

'bevrijding' middels twee posters. 

Burgemeester Rehwinkel: 
• Antwoordt dat een brief onderweg is naar de inspreker met melding van een evaluatiemoment 

over een halfjaar en toewijzing van een nieuw contactpersoon. 

• Gaat ervan uit terug te komen op de maatregel, wanneer gedrag uit het verleden zich niet 

meer voor zal doen. 

• Meldt dat wethouder Ishta binnenkort een gesprek zal hebben met betrokkene. 

Mw. Koebrugge (VVD): 
• Hoorde dat opmerkingen van de burgemeester over de gedragscode in de media uit hun 

verband zouden zijn getrokken en hoort graag zijn insteek en rol in cultuurverandering. 

• Hecht belang aan een debat in de raad over het proces van cultuurverandering. 

• Wil bij beleidsstukken en voorstellen argumenten, voor- en nadelen en overwegingen van het 

college lezen om een goede afweging te kunnen maken. 

• Wijst erop dat fracties met een tegenbegroting alleen hun eigen woordvoering konden 

gebruiken en pleit voor het organiseren van meer echt debat in de raad. 

Dhr. Prummel (Stadspartij): 
• Had nooit problemen met de goede voornemens, maar met de uitvoering daarvan. 

• Stelt dat de nadruk van cultuurverandering op de diensten moet liggen en niet op de raad, die 

onderworpen is aan politieke culturen van tien fracties. Dat laat zich niet opleggen. 

• Pleit voor duidelijkheid over de output per dienst en het openstellen van vacatures voor nieuw 
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bloed. Steeds dezelfde ambtenaren op sleutelposities bemoeilijkt cultuurverandering. 

• Wil dat de raad weer meer betrokken wordt bij personeelsbeleid. 

• Laat zich graag positief verrassen door de nieuwe bestuursstijl. 

• Deelt de opvatting dat er meer contact moet zijn tussen ambtenaren en burgers bij 

planontwikkeling. 

Dhr. Moes (PvdA): 
• Stelt dat cultuurverandering de verantwoordelijkheid is van iedereen. De gemeente zit op de 

goede weg, maar er valt nog veel te winnen. 

• Vond sessies over rolvastheid van twee jaar geleden erg waardevol. Krijgen deze een vervolg? 

• Verwacht dat het concept één ongedeelde overheid misschien wel de toekomst heeft. 

• Pleit voor open en eerlijk bestuur middels een uniform en transparant besluitvormingsproces. 

• Wil daarom geen manipulatie met informatie, die adequaat, volledig en tijdig zou moeten zijn. 

• Heeft de indruk dat iedereen in het gemeentehuis met elkaar kan praten, maar dat is wat 

anders dan zaken doen. 

• Stelt het op prijs wanneer de raad opties en varianten krijgt voorgelegd. Zo kan de raad meer 

aan de voorkant meebeslissen in plaats van een afgerond voorstel goed- of afkeuren. 

• Is benieuwd hoe naast het afsprakenlijstje voor het management echt ziel gebracht kan 

worden in cultuurverandering, opdat het op alle niveaus doordringt. 

Mw. Van Gijlswijk (SP): 
• Merkt op dat de Stadspartij meer betrokkenheid van de raad bij personeelsbeleid vraagt, maar 

zelf schittert door afwezigheid tijdens de jaarlijkse commissievergadering hierover. 

• Denkt dat de burgemeester met zijn opmerkingen over niet groeten in de media tijdens een 

politiek tumultueuze periode een onterecht beeld over 39 raadsleden heeft opgeroepen. 

Dhr. Dijk (SP): 
• Onderschrijft de stelling dat je allerlei protocollen kunt bedenken, maar dat het gaat om 

menselijk gedrag. Elkaar daarop aanspreken met respect voor onderlinge verschillen is van 

belang. 

• Heeft de indruk dat het GMT beter functioneert dan afzonderlijke dienstdirecteuren. 

• Complimenteert de positieve tendens in burgerparticipatie, al betekent het niet dat de 

gemeente iedereen altijd tevreden kan stellen. 

• Looft de concrete organisatievisie met aandacht voor de menselijke maat. 

• Stelt dat de rol in de regio niet altijd goed is ingevuld. De gemeente moet haar 

verantwoordelijkheid nemen, maar niet op een arrogante manier. 

• Hekelt de term 'klanten'. Burgers met vragen verschillen van winkelende klanten. De intentie 

van klantgerichtheid om de vraag achter de vraag op te sporen deugt natuurlijk wel. 

• Onderschrijft dat de gemeente op de goede weg is, maar er nog lang niet is. 

Dhr. Houwing (Student en Stad): 
• Verwacht dat het college continu de gehele raad tracht te overtuigen, zodat de oppositie niet in 

de marge opereert door het gemak van een coalitiemeerderheid. 

• Stelt dat het serieus nemen van overwegingen van de oppositie tot betere besluitvorming leidt. 

• Denkt dat het werken met wisselende minderheden op een aantal onderwerpen niet hoeft te 

leiden tot politieke instabiliteit. 

Dhr. Benjamins (D66): 
• Vindt het nuttig dat bij de commissie Cultuurverandering steeds een extra wethouder 

aanschuift. 

• Ziet als instrumenten in te grijpen in houding en gedrag bonus, malus en heldenrollen. 

• Waardeert de visie van de Bestuursdienst en wil met iedereen de invulling gestalte geven. 

• Hoopt dat de benchmarkmonitor in de toekomst zal verbeteren. 

• Is ook voor het respecteren van elkaars verschillen om wanneer mogelijk zaken te doen. 

Mw. Kuik (CDA): 
• Verwacht dat het nieuwe college voor een frisse start zorgt en ziet in de collegebrief al het 

begin van een basis voor een nieuwe bestuurscultuur. 
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• Noemt de motie om aangenomen moties uit te voeren een dieptepunt van de oude 

bestuurscultuur. 

• Stelt dat de onwenselijke politieke rol van de organisatie door verkokering ontstond en pleit 

ervoor dat het college via collegiaal bestuur de politieke rol stevig oppakt. 

• Pleit voor duidelijke kaders om de controlerende rol van de raad te garanderen. Correcte, 

tijdige en volledige informatie is cruciaal, maar dit was in het verleden niet altijd 

vanzelfsprekend. 

• Vindt dat burgerparticipatie goed uitgewerkt wordt in de brief. 

Dhr. Koopmans (ChristenUnie): 
• Vraagt zich af wat de commissie Cultuurverandering in vijf jaar eigenlijk heeft bereikt nu er 

een verstoorde bestuurscultuur blijkt te bestaan. 

• Noemt een voorbeeld van hofjesbewoners in Oosterpark, die na veel moeite pas bij de 

wethouder gehoor vonden. Dezelfde discussie herhaalde zich echter bij de hofjes ernaast. 

• Is benieuwd hoe ver het college wil gaan in het luisteren naar Stadjers. Stel dat er een 

protestactie ontstaat tegen de Zuidelijke Ringweg gelijk aan die tegen de tram, is het college 

dan bereid terugdraaien van plannen te overwegen? 

• Pleit voor een balans tussen de langetermijnvisie van het college en de belangen van de stad. 

Mw. De Wrede (Partij voor de Dieren): 
• Kan niet de hele geschiedenis van cultuurverandering beoordelen als nieuwe partij. 

• Wijst op het beeld dat bestuurders grote projecten neerzetten in een stad met hoge 

woonlasten. Politiek is balanceren tussen algemene belangen en het niet doordraven in eigen 

dromen. Politiek is een middel om doelen voor burgers te bereiken. De implicaties moeten 

helder zijn. 

• Is voor het aansluiten bij burgerinitiatieven, dat is beter dan een top-downbenadering. 

• Pleitte eerder al voor een tram met een andere route (geen Oosterstraat en Grote Markt). 

Hopelijk verandert de cultuur dat hierover niet gesproken mag worden en ontstaat een echte 

dialoog. 

• Vindt het toekomstbestendig aan een stad te bouwen die uiteindelijk zonder fossiele 

brandstoffen kan. 

• Wijst op een promotieonderzoek over het toekennen van stemmen aan dieren. 

Dhr. Leemhuis (GroenLinks): 
• Had het een sterk beeld gevonden wanneer alle wethouders vandaag aanwezig waren geweest. 

• Heeft veel mooie woorden gehoord over participatie van de stad en de gehele raad. Nu zal dat 

praktijk moeten worden. 

• Wijst op het belang van tijdige informatie en duidelijkheid wanneer en hoe mensen invloed 

kunnen hebben op besluitvormingsprocessen, met de nadruk op wijkgericht werken. 

Burgemeester Rehwinkel: 
• Vindt het belangrijk dat de val van het college als diep ingrijpend wordt ervaren. Het mag 

deze keer niet bij goede voornemens blijven. 

• Wil via debat concreet krijgen wat er niet goed is aan de cultuur en noemt als voorbeeld dat 

een slecht voorbereide nota met onvolledige informatie het college niet zou mogen passeren. 

• Stelt dat het niet zo hoort te zijn dat politici niet gegroet worden of journalisten incorrect 

behandeld worden door een wethouder. Sprak hier een wethouder ook persoonlijk op aan. 

• Had het in de media niet over raadsleden en ziet het nadrukkelijk als zijn rol mensen wel op 

dergelijk gedrag aan te spreken. 

• Ziet dat men elkaar in het presidium goed op gedrag aanspreekt. Dat moet overal zo gaan. 

• Wil met het college zoveel mogelijk bezieling en begeestering tonen in cultuurverandering, al 

vormen formats van verslaglegging hierin soms een beperking. 

• Is blij dat de positieve tendens in burgerparticipatie herkend wordt en wil deze voortzetten. 

Verbeteringen door bijvoorbeeld de casus Moesstraat verzekeren hopelijk dat het zoveel 

mogelijk goed gaat, al is er nooit een garantie voor succes. 

• Sluit zich aan bij het pleidooi van Student en Stad om de kracht van de overtuiging en niet de 

macht van de coalitie te laten tellen. De unanieme instemming met de begroting deed het 
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college dan ook goed. 

• Zet met college en ambtelijke dienst vol in op het uitvoeren van moties en betreurde het hier 

soms op te moeten aandringen. 

• Wil als college altijd het volste respect hebben voor opvattingen van raadsleden, die belangen 

van burgers vertegenwoordigen. Het college kan hierop worden aangesproken. 

Wethouder Schroor: 
• Beaamt dat er een grote ontwikkeling op gang is gebracht, maar dat er nog veel moet 

gebeuren om te komen tot één gemeente met één controlecyclus en financieel beleid. Het is 

een flinke omslag. 

• Garandeert te zorgen voor adequate, tijdige en transparante informatie. 

• Wil met het college bezieling uitstralen om cultuurverandering en samengaan voor de 

publieke zaak aan te jagen. 

• Bedoelt met klantgerichtheid dat het zo goed mogelijk bedienen van de burger centraal moet 

staan. 

• Wijst op het sociaal statuut, waardoor boventallige werknemers prioriteit krijgen voor 

herplaatsing binnen de organisatie. 

• Wil de komende jaren wel het debat aangaan over modernisering van de arbeidsvoorwaarden. 

• Heeft in tijden van bezuinigingen weinig nieuwe plekken, maar beoogt wel degelijk jong 

talent in te laten stromen via bijvoorbeeld talentenprogramma's. 

• Nodigt de Stadspartij van harte uit bij de jaarlijkse commissie over personeelsbeleid, waar 

ook duidelijk is gemaakt dat er juist op sleutelposities veel mutaties hebben plaatsgevonden 

en nog zullen plaatsvinden. 

Wethouder Istha: 
• Verzekert de commissie dat het college zich aan de mooie woorden zal houden. 

• Stelt dat iedereen voor transparantie en eerlijkheid is, het gaat om de invulling en de acties. 

• Antwoordt dat de raad meer mogelijkheden zal krijgen met alternatieven te komen of opties te 

kiezen. Onder druk voorgekookte voorstellen aannemen is niet de bedoeling. 

• Vindt alle 39 raadsleden even belangrijk en verwacht niet dat de oppositie zal marginaliseren. 

• Wil dat een motie om moties aan te nemen niet meer hoeft te worden ingediend.  

• Neemt als college cultuurverandering uiterst serieus, al is het niet van de ene op de andere dag 

klaar. Alle wethouders hebben daarom cultuurverandering in de portefeuille. 

De voorzitter: 
• Concludeert dat het niet nodig is om de geplande commissievergadering Cultuurverandering 

in januari door te laten gaan. Er zal gekeken worden naar een geschikt moment verderop in 

het seizoen. 

 

B.2. Financiële afwikkeling Jabalya (raadsvoorstel 1 november 2012) 
Dhr. Siepe (inspreker namens Stichting Groningen-Jabalya): 

• Is verheugd met het voorstel 65.000 euro beschikbaar te stellen voor studiebeurzen en 

collegegelden. Dit ligt dichtbij het oorspronkelijke doel van het project. 

• Meldt dat het Nama'a College van vijfhonderd naar zevenhonderd studenten (mannen en 

vrouwen) wil groeien. Er zijn leslokalen, een gymlokaal en technieklokalen. 

• Wijst erop dat de lift nodig is om ook gehandicapten op te kunnen leiden. 

• Stelt dat het Nama'a College geen banden met Hamas heeft, anders hadden twee 

bestuursleden ook geen visum gekregen om de Hanzehogeschool en raadsleden in Groningen 

te bezoeken. Met de Hanzehogeschool is een memorandum of understanding getekend. 

• Gaat besteding van de gelden goed monitoren en zal hierin samenwerken met ICCO. 

Dhr. Houwing (Student en Stad): 
• Juicht het voorstel inhoudelijk toe, maar ziet niet in wat ten opzichte van 2006 veranderd is 

toen het werd opgeschort omdat Hamas aan de macht kwam. 

• Heeft er bezwaar tegen dat de Stichting Groningen-Jabalya als uitvoerder een partijdige speler 

is door op te roepen tot een boycot van Israëlische producten. Het is niet de bedoeling met dit 

project als gemeente een wereldpolitiek statement te maken. 
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Dhr. Prummel (Stadspartij): 
• Sluit aan bij de bijdrage van Student en Stad en ziet geen reden het beleid te wijzigen. 

• Is tegen het geven van geld op het moment dat er een oorlog woedt in Gaza. 

Dhr. Leemhuis (GroenLinks): 
• Vindt het voorstel voldoen aan de humanitaire opdracht die de raad zich in 2006 stelde. 

• Is van mening dat de situatie van jongeren in Gaza juist nu uitzichtloos is. Deze steun is dus 

nuttig, tenzij de situatie zo verandert dat het geven van onderwijs in het centrum niet meer 

mogelijk is. 

• Wil de stichting de kans geven het uitstekende plan uit te voeren in samenwerking met het 

gerenommeerde ICCO. 

• Vindt het enige wereldpolitieke statement van het voorstel om groepen te ondersteunen die 

het moeilijk hebben. 

Dhr. Benjamins (D66): 
• Wijst op de onzekere situatie ter plaatse.  

• Kan akkoord gaan met het voorstel op voorwaarde dat het louter humanitaire hulp betreft 

zonder politieke consequenties. 

• Informeert of de stichting zelf het moment van uitvoering kan bepalen. 

Dhr. Martens (PvdA): 
• Vindt het goed jongeren met zo weinig toekomst kansen te bieden. 

• Wijst erop dat de overwinning van Hamas tot opschorting leidde. Hoe ziet het college dit nu? 

• Kreeg vertrouwen door een ontmoeting met vertegenwoordigers van het Nama'a College en 

de overeenkomst met de Hanzehogeschool. 

• Vraagt of het verstandig is even te wachten met uitvoering tot de situatie rustiger is. 

• Informeert of het college erop vertrouwt dat het geld inderdaad apolitiek wordt besteed. 

• Is benieuwd hoeveel jongeren kunnen studeren door deze gelden. 

• Stelt een ontmoeting tussen uitwisselingsstudenten en de raad voor om te spreken over 

democratie. 

Mw. Kuik (CDA): 
• Wil ook een bevestiging van het apolitieke karakter van de hulp en een toelichting op de 

opheffing van de opschorting. 

• Is ervoor jongeren in een uitzichtloze situatie een steuntje in de rug te geven en de 

toegankelijkheid te verbeteren middels een lift.  

Mw. Van Gijlswijk (SP): 
• Betoogt dat de opschorting ook samenhing met de blokkade van de Gazastrook, waardoor de 

stichting het gebied niet kon bezoeken. 

• Antwoordt dat het project 33 jongeren kan helpen met hun studie. 

• Vindt het niet juist als gemeenteraad eisen te stellen aan opvattingen van onafhankelijke 

stichtingen. Student en Stad komt op voor studenten, deze stichting komt op voor Gazanen. 

Het gaat erom of de stichting het doel van het project bewerkstelligt. 

Mw. De Wrede (Partij voor de Dieren): 
• Sluit aan bij de bijdrage van GroenLinks en steunt het voorstel van harte. 

Mw. Koebrugge (VVD): 
• Sluit zich grotendeels aan bij de bijdragen van D66 en Student en Stad. 

• Vindt het in eerste instantie aan het ministerie van Ontwikkelingssamenwerking hulp te 

bieden. 

• Is van mening dat er in Groningen zelf nog genoeg te realiseren is. 

• Denkt dat de kans van slagen van hulpprojecten groter is in stabielere regio's. 

• Realiseert zich dat de stichting onafhankelijk is, maar wil geen politiek aspect in het project. 

• Constateert dat liften in Gaza goedkoper zijn dan liften in Groningen. 

Dhr. Koopmans (ChristenUnie): 
• Sluit aan bij de zorgen van Student en Stad. 

• Realiseert zich dat de 65.000 euro al geoormerkt zijn en wil gemaakte afspraken nakomen. 
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Burgemeester Rehwinkel: 
• Wil de kwestie apolitiek bekijken. Het betreft geoormerkt geld en de bedoeling is zo dicht 

mogelijk bij de oorspronkelijke bestemming te blijven.  

• Legt uit dat het oorspronkelijke jongerencentrum nu de enige hbo-instelling in Jabalya is. 

Daarom is het voorstel het resterende budget beschikbaar te stellen voor studenten uit armere 

gezinnen en voor een lift. 

• Wijst erop dat hulpgoederen niet of nauwelijks worden doorgelaten. Dit voorstel benadert het 

oorspronkelijke doel van de beschikbaar gestelde gelden. 

• Benadrukt dat het Nama'a College een privé-instelling is die afstand heeft genomen van 

Hamas. 

• Noemt als veranderingen ten opzichte van 2006 de stabiele contacten met het Nama'a College 

en de betrokkenheid vanuit de Hanzehogeschool. 

• Gaat ervan uit dat het project zo snel mogelijk uitgevoerd zal worden. Het moment van 

uitvoering mag niet uitmonden in een politieke beoordeling. 

• Antwoordt dat op het moment van uitvoering bezien moet worden of realisering mogelijk is 

of dat aanpassingen nodig zijn. 

Het raadsvoorstel wordt op verzoek van Student en Stad geagendeerd als éénminuutinterventie voor de 

raad van 28 november 2012. 

 

B.3. Jaarverslag 2011 bezwaarschriften / bezwaarcommissies (collegebrief 14 juni 2012) 
 + Rekenkamerbrief over juridische control (brief rekenkamercommissie 2 juli 2012)  
Dhr. Prummel (Stadspartij): 

• Pleit voor meer professionele arbitrage in conflicten en het terugbrengen van de hoge kosten. 

• Plaatst kanttekeningen bij de rol van de raad bij het aantekenen van beroep. Nu is het college 

gemandateerd. 

• Vindt dat de gemeente wel uitspraken mag doen over processen die nog onder de rechter zijn, 

wanneer de gemeente zelf procederende partij is. Anders kan er nooit een einde gemaakt 

worden aan zich jarenlang voortslepende processen. 

• Noemt als bijzonder voorbeeld een proces waarin de gemeenteraad partij was vanwege het 

niet verstrekken van subsidie. Verandert dit de rol van de raad? 

Mw. Kuik (CDA): 
• Vindt dat de scheiding der machten ook van toepassing is wanneer de gemeente zelf in beroep 

gaat. 

• Ziet bij de andere genoemde punten het probleem niet en wijst erop dat de 

Rekenkamercommissie concludeert dat het systeem adequaat functioneert. 

Mw. Bloemhoff (PvdA): 
• Wijst erop dat de gemeente Groningen meer zaken wint dan andere gemeenten. 

• Steunt het pleidooi voor alternatieve beslechting van geschillen. Zijn hier criteria voor? En 

zijn er criteria om te bepalen of het financieel gezien de moeite waard is om in beroep te 

gaan? 

• Informeert hoe het staat met de doelstelling binnen vijf werkdagen contact op te nemen met 

indieners van bezwaren betreffende de Wet werk en bijstand. 

• Wijst op de mogelijkheid van de gemeenteraad wensen en bedenkingen kenbaar te maken. 

• Vindt dat de raad wel mag spreken over het al dan niet naar de rechter stappen of in beroep 

gaan, maar onthoudt zich van politieke oordelen over zaken die onder de rechter zijn. 

Dhr. Koopmans (ChristenUnie): 
• Vindt het goed dat een persoonlijke benadering belangrijker wordt. 

• Ontvangt graag ieder jaar het jaarverslag om de dienstverlening te kunnen controleren. 

• Is blij dat de Rekenkamercommissie de juridische kwaliteit als adequaat beoordeeld, maar is 

dat vol te houden met 23% gegrond verklaarde bezwaren? 

• Vindt dat een politicus zich wel kan uitspreken over het al dan niet in beroep gaan, maar een 

proces onder de rechter is niet aan de politiek. 

Dhr. Benjamins (D66): 
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• Vindt ook dat de politiek zich niet moet bemoeien met zaken onder de rechter. 

Burgemeester Rehwinkel: 
• Weet niet op welke kosten de Stadspartij precies doelt. Bezwaarschriftenprocedures zijn voor 

indieners gratis, tenzij ze rechtshulp inroepen waarvoor verzekeringen beschikbaar zijn. 

• Antwoordt dat professionele arbitrage vooral voorkomt bij specifieke en technische 

onderwerpen, zoals in de bouw. 

• Vindt het bestuursrecht professioneel, laagdrempelig en eenvoudig. Het geeft een hoge mate 

van rechtszekerheid en is soms ook beter voorspelbaar dan arbitrage. 

• Wijst erop dat interne mediators goedkoper zijn en ook leiden tot intrekking van veel 

bezwaren. 

• Heeft geen criteria voor bemiddeling en beoordeelt dit per geval. 

• Antwoordt dat de raad uitdrukkelijk de bevoegdheid om in beroep te gaan bij het college 

heeft neergelegd. De termijn van zes weken is bovendien kort voor politiek debat. Achteraf 

kan de raad zich wel uitspreken over besluiten van het college al dan niet in beroep te gaan. 

• Bepleit terughoudendheid in publiciteit en politieke processen wanneer een zaak onder de 

rechter is, ook vanwege privacy en bedrijfseconomische belangen. Standpunten van de 

gemeente moeten in de rechtszaal naar voren worden gebracht.  

• Respecteert uitspraken van rechters en stelt zich ook dan terughoudend op in de publiciteit. 

• Vindt het aan de raad om vragen te stellen en onderwerpen te agenderen. 

• Heeft ook behoefte aan jaarlijkse rapportage over bezwaarschriften. 

• Is terughoudend in te gaan op het voorbeeld van de subsidiebeschikking, waarbij de raad 

partij was in een proces, maar lijkt het dat de principiële keus te subsidiëren bij de raad ligt en 

het toetsen van elementen van rechtszekerheid bij de rechtbank. 

 

B.4. Zevende Voortgangsrapportage bezuinigingen 2011-2014 (collegebrief 19 oktober 2012) 
 Flankerend beleid bezuinigingen 2011-2014 (raadsvoorstel 11 oktober 2012) 
 Alternatief bezuinigingsvoorstel Duiktaak Brandweer (raadsvoorstel 18 oktober 2012) 
Mw. De Wrede (Partij voor de Dieren): 

• Stelt voor de beoogde energiebesparing in gemeentelijke gebouwen wel te halen en 

informeert of er aandacht is voor een overstap op ledverlichting. 

Wethouder Schroor: 
• Oppert de vraag in de commissie Beheer en Verkeer aan de wethouder Duurzaamheid te 

stellen. 

• Neemt het onderwerp mee in de visie op gemeentelijke gebouwen. 

De raadsvoorstellen worden geagendeerd als éénminuutinterventie voor de raad van 28 november 

2012 omdat er nu verder geen tijd is ze te bespreken. Aan verdere behandeling van de 

voortgangsrapportage is geen behoefte. 

 

C. HUISHOUDELIJK DEEL 
C.1. Ingekomen stukken 
Dhr. Martens (PvdA): 

• Verzoekt het auditcommittee een expertmeeting te organiseren over de Wet houdbare 

overheidsfinanciën en over verplicht schatkistbankieren. 

 

C.2. Vaststelling verslagen 11 juli 2012 (CV) en 5 september 2012 (F&V) 
De verslagen worden ongewijzigd vastgesteld. 

 

De voorzitter sluit de vergadering om 15.30 onder dankzegging. 


